
Protokollsanteckning till Kulturnämndens sammanträde 2024-02-19: 

17. Protokollsanteckning från Vänsterpartiet angående 
anmäld skrivelse från Kommunstyrelsen avseende ärendet 
En fristad för förföljda konstnärer 
Vi noterar (Dnr 2024-00018) att Kommunstyrelsen på Vänsterpartiets initiativ efter många år 
besvarar skrivelsen från Kulturnämnden angående uppdraget att göra Borås till en fristad för 
förföljda konstnärer. Däremot framgår inte vilken plan kommunens ledning under mitt-samverkan (S, 
C, L, Mp) har för att motionen ska verkställas. Det är ju ändå så att Kommunfullmäktige är 
kommunens högsta beslutande organ och att beslutet i Kommunfullmäktige rimligen borde gälla 
fram till dess att det upphävs, oavsett innehåll i av Kommunstyrelsen avsända skrivelser. 

Utöver initiativ i Kommunstyrelsen har Vänsterpartiet på två kulturnämndssammanträden i rad lyft 
frågan om att motionen i fråga borde omhändertas, dels genom tilläggsförslag till nämndbudget i 
december, dels genom initiativärende 22 januari. Vid båda tillfällena har mitt-samverkan med stöd av 
borgerlig opposition avslagit Vänsterpartiets initiativ. På senaste sammanträdet 22 januari ansåg 
Vänsterpartiet att en ny utredning behöver göras, med anledning av att sju år har passerat sedan 
förra utredningen gjordes. På samma sammanträde informerades om Västra Götalands kulturstrategi 
och regional kulturplan 2024-2027, där vi i handlingarna kunde läsa att regionen verkar för att 
kommunerna i Västra Götaland ska bli fristäder för förföljda konstnärer. Mot bakgrund av detta var 
det både förvånande och bekymmersamt att mitt-samverkan avslog initiativet utan att ens ta det till 
beredning. 

Vänsterpartiet kommer att ställa frågor till ansvarigt kommunalråd Anna Svalander (L) om varför 
nämnder inte behöver verkställa uppdrag från kommunfullmäktige under mitt-samverkans ledning. 

 

För Vänsterpartiet i Kulturnämnden 

Peter Wiberg och Linda Johansson 

 

 

 


